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 OR.BR.0002.30.2021 
 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXX/21 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 30 września 2021 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 15
05 

– 16
30 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2021 r., poz. 1372) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 roku           

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                       

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 z późn. zm.) XXX sesję Rady Gminy Poraj 

otworzył i prowadził p. Sylwester Sawicki – Przewodniczący Rady Gminy. Sesja odbyła się 

w trybie zdalnym w dniu 30 września 2021 roku.  

Przewodniczący poinformował, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy art. 20 ust. 

1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz             

i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej (Bip) i na 

stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem zgody na 

rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem danych 

osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią Wójt 

Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. 

Przewodniczący sprawdził listę obecności radnych (zał. nr 1), na podstawie której 

stwierdził prawomocność obrad. Ustawowy skład Rady - 15 radnych.  W chwili sprawdzania 

obecności w sesji uczestniczyło 12 radnych a ostatecznie 14. Radni: p. Bartosz Rajczyk           

i p. Grzegorz Bojanek dołączyli w późniejszym czasie. Stwierdzono nieobecność Radnej        

p. Ewy Masłoń. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXX sesji – zał. nr 2, został przekazany radnym, jednostkom 

organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w statutowym 

terminie, tzn. 23 września 2021 r. 

W związku z brakiem uwag do tego dokumentu Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

zarządził głosowanie nad projektem porządku obrad, który został zatwierdzony jednogłośnie 

– 12 głosów „za” (wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu). 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXVIII/21 z dnia 17 czerwca 2021 r.  

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXIX/21 z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

5. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 



2 

 

6. Informacja dotycząca pozyskania środków zewnętrznych w 2021 roku. 

7. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości stanowiących własność Gminy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Poraj. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Wesołej w Żarkach 

Letnisku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 323(XLIII)2013 Rady Gminy Poraj z dnia 

7 listopada 2013 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji serii A21, B21, C21, D21, E21, F21, 

G21, H21 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji serii I21, A22, B22, C22, D22, E22 oraz 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok. 

18. Sprawy różne. 

19.  Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji nr XXVIII/21 z dnia 17 czerwca 2021 r. 
Do posiedzenia dołączył Radny p. Bartosz Rajczyk.  

 Projekt protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy Poraj radni otrzymali drogą elektroniczną     

w dniu 2 lipca 2021 r. Nie zgłoszono poprawek do tego dokumentu. W związku z tym 

Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego w/w protokół przyjęto 

„jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 

 

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXIX/21 z dnia 31 sierpnia     

2021 r. 
 Projekt w/w dokumentu został przesłany radnym w dniu 3 września 2021 r.  Do niego 

również nie zgłoszono poprawek. Podczas głosowania zatwierdzono go jednogłośnie – 13 

głosów „za”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 5. 

 

5. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 
 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy z ostatniego kwartału (zał. nr 6) radni 

otrzymali drogą elektroniczną w dniu poprzedzającym sesję. Przewodniczący zaproponował, 

aby z uwagi na objętość zrezygnować z jego odczytywania. Radni wyrazili zgodę. Nie mieli 

również żadnych pytań i uwag do jego treści. 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak uzupełniła pisemny materiał o informację dotyczącą 

przeprowadzonych zebrań wiejskich a także spotkania na dworcu kolejowym w Poraju w dniu 

16 września, które było poświęcone problemom związanym z budową przejścia 

podziemnego. 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Grzegorz Bojanek.  
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6. Informacja dotycząca pozyskania środków zewnętrznych w 2021 roku. 
 Materiał pisemny to zał. nr 7. Przewodniczący przypomniał, że temat ten był 

wyczerpująco wyjaśniony na ostatniej Komisji Rewizyjnej, był również tematem obrad 

Komisji wspólnej. Radni nie wnieśli uwag. 

 

7. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości stanowiących własność Gminy -  projekt uchwały to zał. nr 8 do 

protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że wszystkie projekty uchwał 

zostały pozytywnie zaopiniowane przez radnych na Komisji wspólnej w dniu 28 września 

2021 r. 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Uchwała NR 222(XXX)21 uchylająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości stanowiących własność Gminy (zał. nr 9) została zatwierdzona 

„jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 11 do protokołu. 

Dokument dotyczy nieruchomości położonej w sołectwie Gęzyn. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 223(XXX)21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Poraj (zał. nr 12) została zatwierdzona „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj – projekt uchwały to 

zał. nr 14 do protokołu. 

Projekt dotyczy nieruchomości znajdującej się w Żarkach Letnisku. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Uchwała NR 224(XXX)21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj (zał. nr 15) została 

zatwierdzona „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj - projekt uchwały to 

zał. nr 17 do protokołu. 

Dokument dotyczy nieruchomości położonej w sołectwie Jastrząb. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Wniosek Sołtysa Wsi Jastrząb oraz Rady Sołeckiej w sprawie sprzedaży nieruchomości,          

o której mowa w przedmiotowym projekcie uchwały stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

 

Uchwała NR 225(XXX)21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Poraj (zał. nr 19)  została przyjęta – 

13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się” . 
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Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Wesołej       

w Żarkach Letnisku – projekt uchwały to zał. nr 21 do protokołu. 

Pytania mieli: 

 Radny p. Krzysztof Klimek przypomniał, że w grudniu składał wniosek odnośnie 

położenia nawierzchni asfaltowej na ul. Jodłowej w Żarkach Letnisku i wówczas wszyscy 

byli zdania, że realizacja takiej inwestycji powinna się odbyć dopiero po założeniu na tej 

ulicy kanalizacji, dlatego też chciał wiedzieć, czy na ul. Wesołej jest przewidziana 

kanalizacja oraz z jakiego materiału przewiduje się wykonanie nawierzchni a także biorąc 

pod uwagą regulacje prawną zapytał o planowany przebieg wspomnianej ulicy; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła zauważyła, że Komisja skarg, wniosków i petycji po 

analizie petycji postawiła zaprezentowany w projekcie uchwały wniosek, jednakże jest 

zdecydowanie za wcześnie, aby mówić o konkretach w tej sprawie, podkreśliła, że należy 

najpierw uregulować przede wszystkim stan prawny tych terenów, co zresztą będzie           

z pewnością czasochłonne; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak stwierdziła, że uznanie petycji za niezasadną oznaczałoby 

dla mieszkańców, że nie należy im się żadna droga, dlatego jej zdaniem to jest słuszna 

decyzja oczywiście z zastrzeżeniem okoliczności, w jakich będzie to możliwe, w ślad za 

przedmówczynią potwierdziła, że będzie to proces długotrwały z uwagi na konieczność 

uregulowania prawnego ponad 120 adresów, co może oznaczać, że w obecnej kadencji nie 

zostanie to zakończone, zauważyła również, że położenie asfaltu przed kanalizacją jest 

raczej nierozsądne; 

 Radny p. Marcin Makuch zauważył, że Dzierżno jest praktycznie na samym końcu Żarek 

Letniska, co oznacza, że nawet za 20 lat nie dotrze tam kanalizacja, również asfalt, o który 

mieszkańcy wnioskują może tej daty nie dotrzymać; 

 Radny p. Waldemar Sitek zgłosił problemy techniczne i poprosił o wstrzymanie się             

z głosowaniem; 

Zauważono również podobne problemy u innych radnych. 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zaproponowała Przewodniczącemu zarządzenie krótkiej 

przerwy w celu ponownego zalogowania się uczestników sesji do systemu; 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził 5-munutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący zarządził głosowanie nad w/w projektem uchwały. 

 

Uchwała NR 226(XXX)21  w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Wesołej         

w Żarkach Letnisku (zał. nr 22) została zatwierdzona  – 11 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący się”, 2 osoby nie oddały głosu (problemy techniczne). 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym – 
projekt uchwały to zał. nr 24 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 227(XXX)21  w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym (zał. nr 

25) została zatwierdzona  – 12 głosów „za”, 2 osoby nie oddały głosu (problemy techniczne). 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 26 do protokołu. 
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13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 323(XLIII)2013 Rady Gminy 

Poraj z dnia 7 listopada 2013 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu – projekt uchwały to zał. nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że uchwały dotyczące zobowiązań finansowych 

zapadają bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu rady.  
Pytania mieli: 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił Panią Skarbnik o krótkie podsumowanie tematu 

dotyczącego restrukturyzacji długu, który już był dokładnie analizowany na jednej               

z wcześniejszych komisji; 

 Skarbnik p. Anna Kukla powiedziała, że restrukturyzacja zadłużenia będzie polegać na 

zamianie wcześniejszych, droższych obligacji na tańsze, co ma przynieść  oszczędności, 

zaznaczyła, że planowane zmiany zawarte są również w przedstawionej Wieloletniej 

Prognozie Finansowej (WPF) oraz w zmianach w budżecie, wyjaśniła, że na chwilę obecną 

nie zwiększy się kwota długu z uwagi na to, że po te środki będzie można ewentualnie 

sięgnąć w momencie, kiedy takowe będą potrzebne na wkład własny  potrzebny do 

realizacji inwestycji; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że jest to tylko papierowe zwiększenie długu, które 

nie ma odzwierciedlenia w rzeczywistości; 

 Skarbnik p. Anna Kukla potwierdziła, że tak będzie od 2022 r. i dodała, że dokąd nie 

zostaną wyemitowane obligacje, dotąd dług nie powstanie; 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o podanie kwoty oszczędności, jakie Gmina może 

zyskać na tej operacji finansowej; 

 Skarbnik p. Anna Kukla odpowiedziała, że głównie zyskuje się na stopie procentowej, 

gdyż na chwilę obecną obowiązuje ok. 3% stopa, natomiast przy nowych obligacjach 

szacuje się oprocentowanie na poziomie do 2%; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że radni powinni poznać dokładnie takie informacje; 

 Skarbnik p. Anna Kukla doprecyzowała, że w chwili obecnej obligacje są oprocentowane 

na poziomie 3,6 %, natomiast z prognoz przedstawionych przez firmę Aesco wynika, że 

oprocentowanie będzie na poziomie 1,9%, podkreśliła jednak, że do końca nikt nie jest        

w stanie tego zagwarantować; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy kwota w wysokości 2 mln zł, o których wspominał 

przedstawiciel firmy Aesco stanowi planowane oszczędności, co potwierdziła p. Skarbnik; 

chciała również wiedzieć, jakie dodatkowe korzyści osiągnie Gmina na takiej operacji, 

była również zdania, że nie można do końca mieć pewności odnośnie planowania 

wysokości stóp procentowych, jednakże radni powinni być w miarę pewni, ile na 

proponowanych kredycie Gmina zaoszczędzi; 

 p. Grzegorz Józefów (Firma Aesco) wyjaśnił, że do pomyślnego przeprowadzenia operacji 

restrukturyzacji długu niezbędna jest gwarancja oszczędności, gdyż w przeciwnym 

wypadku zostanie ona zablokowana przez Regionalną Izbę Obrachunkową (RIO), 

oszacował, że na różnicy marż i oprocentowania oszczędności Gminy Poraj będą na 

poziomie od 1,5 do 2 mln zł i zapewnił, że drożej na pewno nie będzie; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zanim głos zabrał przedmówca chciał poznać dokładnie 

wysokość planowanych oszczędności, jednakże późniejsza wypowiedź p. Józefowa  była 

dla niego wystarczająca; 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, czy przed podjęciem planowanej uchwały nie powinno się 

zasięgnąć opinii RIO w sprawie; 

 p. Grzegorz Józefów wytłumaczył, że technicznie najpierw Rada Gminy podejmuje 

uchwałę, która dalej wraz z ofertą indykatywną banku jest opiniowana przez RIO.  
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Uchwała NR 228(XXX)21 zmieniająca Uchwałę Nr 323(XLIII)2013 Rady Gminy Poraj      

z dnia 7 listopada 2013 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania      

i wykupu (zał. nr 28) została zatwierdzona  – 12 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 29 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji serii A21, B21, C21, D21, E21, 

F21, G21, H21 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – projekt uchwały to 

zał. nr 30 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 229(XXX)21 w sprawie emisji obligacji serii A21, B21, C21, D21, E21, F21, 

G21, H21 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (zał. nr 31) została zatwierdzona  – 

12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 1 głos nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 32 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji serii I21, A22, B22, C22, D22, 

E22 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – projekt uchwały to zał. nr 33 do 

protokołu. 

Uwagi zgłosili: 

 Radny p. Krzysztof Klimek miał wątpliwości, czy Gmina Poraj, która ma stosunkowo 

niewielkie dochody poradzi sobie z kolejnym zadłużeniem, tym bardziej, że udowodnione 

jest przez wiele instytucji, że w ramach „Polskiego Ładu” i zmian w ustawie o podatku 

dochodowym samorządy będą mieć poważne problemy a nawet, co niektóre staną na 

skraju bankructwa, posłużył się danymi z pisma Śląskiego Związku Gmin i Powiatów 

skierowanego do Rządu, w którym oszacowano straty we wpływach z tytułu PIT w 2022 r. 

m.in.  Gminy Poraj na ponad 4 mln zł; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że podczas konwentu Śląskiego Związku 

Gmin i Powiatów zostało przyjęte stanowisko wyrażające wątpliwości w stosunku do 

„Polskiego Ładu”, w którym nikt nie kwestionował formy transferu pieniędzy dla gmin, 

zgłaszano natomiast uwagi do kryteriów czy priorytetów tego programu, przekazała, że 

Rząd uszczuplając samorządom dochody oferuje jednocześnie program, z którego jeżeli 

dojdzie do jego realizacji Gmina Poraj nie może nie skorzystać, gdyż przy 95% 

dofinansowaniu trzeba będzie zapewnić tylko 5% wkład własny, na który właśnie należy 

zabezpieczyć środki przy pomocy zaproponowanej emisji obligacji, podkreśliła, że nie 

można na przyszłość do końca wszystkiego przewidzieć, ale jej zdaniem należy się 

zabezpieczyć na wypadek, gdyby faktycznie okazało się, że jest realna szansa na 

otrzymanie wspomnianych środków z dotacji; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że podejmowanie decyzji w przedmiotowej sprawie 

nie jest łatwe a ona sama osobiście zdaje sobie sprawę z tego, że radni biorą na siebie 

ciężar krytyki, która może się pojawić w momencie niepowodzenia, zauważyła jednak, że 

nie można dopuścić do zaprzepaszczenia dofinansowań, gdyby faktycznie się pojawiły, 

dlatego też zdecydowała się poprzeć  zaproponowane działanie w postaci emisji obligacji, 

wyraziła również obawę i jednocześnie nadzieję na to, że Gmina podejmie wszelkie 

starania otrzymania środków zewnętrznych, które później zostaną dobrze wykorzystane, 

dodała, że pomimo różnego rodzaju wątpliwości liczy, że wszystko zmierza w dobrym 

kierunku, tym bardziej, że w swojej ostatniej opinii RIO pozytywnie ustosunkowało się do 

wykonania budżetu Gminy Poraj; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że rodzaj napisanych wniosków będzie zależał od 

środków jakie się pojawią, tym bardziej, że potrzeb jest bardzo wiele, ułatwi to                    

z pewnością  portfel, który dziś zostanie stworzony, z którego będzie można zaczerpnąć 
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środki na wkład własny, jego zdaniem Rząd raczej nie będzie podnosił stóp procentowych, 

gdyż zarabia gigantyczne pieniądze na rosnącej inflacji, dodał, że należy poprzeć 

zaproponowany projekt, a co za tym idzie działać i rozwijać gminę; 

 Radny p. Krzysztof Klimek w związku ze zgłoszonymi wcześniej obawami zapytał, czy 

Gmina Poraj poradzi sobie ze spłatą zobowiązań; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek powiedział, że nikt na chwilę obecną nie ma wiedzy, co będzie 

np. w roku 2028; 

 Radny p. Krzysztof Klimek odpowiedział, że pyta chociażby o przyszły rok, kiedy to 

trzeba będzie spłacać istniejące kredyty; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek przypomniał, że decyzja odnośnie restrukturyzacji obecnego 

zadłużenia została podjęta przez radnych we wcześniejszej uchwale przez co temat jego 

zdaniem jest zamknięty, natomiast w obecnej chwili analizowany jest rozwój gminy           

w przyszłości przy użyciu środków, które trzeba będzie spłacić na koniec tego 

dziesięciolecia; 

 Radny p. Krzysztof Klimek powiedział, że to jest bardzo ważne, czy Gmina będzie            

w stanie spłacić te kredyty; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek odpowiedział, że nikt na to nie odpowie, tym bardziej, że 

mogą zaistnieć w tym czasie różnego rodzaju sytuacje; 

 Radny p. Andrzej Tkacz zgodził się z przedmówcą i dodał, że jeżeli gmina nie weźmie 

kredytu i nie sięgnie po środki z dotacji, to w konsekwencji zatrzyma się w miejscu bez 

szans rozwoju; 

 Radny p. Krzysztof Klimek stwierdził, że jego obawy są słuszne, podkreślił, że jest 

ciągłość władzy i trzeba brać pod uwagę również to, jak przyszli radni poradzą sobie          

z sytuacją, którą stworzy obecna rada; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał Radnego p. Klimka, czy będąc w poprzedniej radzie 

myślał o przyszłej w czasie zaciągania kredytu i wprowadzania gminy w program 

naprawczy; 

 Radny p. Krzysztof Klimek odpowiedział, że nie był członkiem poprzedniej rady i poprosił 

p. Skarbnik o odpowiedź na zadane wcześniej pytanie odnośnie spłat zobowiązań               

w przyszłości; 

 p. Grzegorz Józefów poinformował, że p. Skarbnik zgłosiła problemy techniczne z łączem, 

dlatego też odpowie za nią, wyjaśnił, że z dokonanej analizy Wieloletniej Prognozy 

Finansowej z przewidywaniami podawanymi przez Ministerstwo Gminę Poraj z całą 

pewnością będzie stać obsługiwać zadłużenie w 2028 czy 2030 r., dodał, że bufor 

bezpieczeństwa gminy jest na poziomie kolejnych 2 mln zł, co oznacza, że w każdym         

z kolejnych lat bez problemu będzie można wyemitować nowe obligacje bez 

jakiegokolwiek ryzyka, zaznaczył, że oczywiście może nastąpić coś, co trudno dziś 

przewidzieć typu wojna czy załamanie gospodarcze, czego konsekwencje odczuliby 

wszyscy, dlatego też nie można stać w miejscu i nic nie robić, bo może nadejść 

przysłowiowy „koniec świata”, zapewnił, że udostępni przygotowane raporty wskazujące 

w chwili obecnej na bezpieczną sytuację gminy. 

 

Uchwała NR 230(XXX)21 w sprawie emisji obligacji serii I21,  A22, B22, C22, D22, E22, 

oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (zał. nr 34) została zatwierdzona  – 12 głosów 

„za”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 35 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekt uchwały to zał. nr 36 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 
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Uchwała NR 231(XXX)21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

37) została zatwierdzona  – 12 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 38 do protokołu 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok - 
projekt uchwały to zał. nr 39 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 232(XXX)21 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok (zał. nr 40) 

została zatwierdzona  – 11 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się”, 1 głos nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 41 do protokołu. 

 

18. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Krzysztof Klimek przypomniał o swojej wcześniejszej interwencji w sprawie 

przejścia podziemnego w Żarkach Letnisko i poinformował, że w dniu 24 września 

bieżącego roku otrzymał kolejne pismo z Częstochowskiego Zakładu PLK, z którego 

wynika, że prace związane z wykonaniem zadaszenia nad przejściem podziemnym 

rozpoczną się listopadzie tego roku; 

 Radny p. Leszek Lach poinformował o ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, na 

którym poruszany był temat Radnego p. Bartosza Rajczyka w związku z udziałem jego 

firmy w przetargu prowadzonym przez Gminę Poraj, pokrótce przybliżył radnym całą 

sprawę, która została zgłoszona w maju tego roku na wniosek jego i Radnego p. Sitka, 

dodał, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej obiecał sprawę poruszyć na powakacyjnych 

posiedzeniach jednak do tej pory nie zostały podane w sprawie żadne konkretne 

informacje, w związku z tym oczekiwał na przekazanie mu wyników kontroli                     

w przedmiotowej sprawie; 
 Radny p. Łukasz Boroń był zdziwiony wypowiedzią przedmówcy, który jak wynika 

chociażby z listy obecności uczestniczył w ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej,         

w trakcie którego omawiano przedmiotową sytuację i zaproponował zaznajomić się                

z protokołem obrad; 
 Radny p. Leszek Lach powiedział, że zgodnie z tym, co powiedziała na posiedzeniu Radca 

prawny gmina wybierając ofertę przedstawioną przez Firmę Radnego p. Rajczyka oparła 

się na złożonym przez niego oświadczeniu, że nie koliduje to w sprawie; 
 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła przedmówców o przybliżenie zaistniałego problemu; 
 Radny p. Leszek Lach powiedział, że wraz z Radnym p. Waldemarem Sitkiem zadali 

pytanie, czy Firma Network, która brała udział w przetargu należy do Radnego                   

p. Rajczyka, gdyż takie działanie jest sprzeczne z prawem i stanowi konflikt interesów, 

dodał, że z wypowiedzi Radcy prawnego na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej wynika, że 

nie ma konfliktu, co podobno potwierdził p. Rajczyk w złożonym oświadczeniu, wyraził 

również nadzieję na szybkie wyjaśnienie sprawy; 
 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że w dalszym ciągu nie wie, o co chodzi w sprawie; 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, czy zasadne i właściwe jest to, że radny bierze udział         

w gminnym przetargu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała, że osobiście brała udział w posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej i nie jest prawdą, że Pani mecenas uzasadniając stanowisko Gminy 

oparła się tylko na jednej przesłance, dodała, że protokół obrad jest już dostępny                         

i prawdopodobnie radny go dziś otrzymał, zresztą każdy zainteresowany może się z tym 
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dokumentem zapoznać i zaproponowała ostudzić emocje, które nikomu i niczemu nie 

służą, a już na pewno rzetelnemu wyjaśnieniu sprawy; 

 Radny p. Leszek Lach poinformował, że rozmawiał w dniu dzisiejszym na temat 

protokołu, ale jeszcze go nie otrzymał; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zapewnił, że jeszcze dziś dokument ten zostanie do 

Radnego p. Lacha przesłany; 

 Radna p. Jolanta Chmura: 

 zapytała w imieniu przedstawicieli Porajskiego Alarmu Smogowego, z którym 

współpracuje, czy jest możliwość powołania doraźnej komisji do walki ze smogiem, 

która zajmowałaby się  bieżącymi sprawami związanymi z tym problemem i zapytała 

radnych, czy wyrażają wolę uczestnictwa w takiej komisji,  

 zwróciła uwagę na problem dotyczący przejścia podziemnego w Żarkach Letnisku, 

jednakże po wyjaśnieniach Radnego p. Klimka wyraziła nadzieję, na szybkie 

zakończenie prac, które póki co jeszcze się nie zaczęły,  

 poruszyła bardzo bulwersujący dla niej temat związany z nadmierną wycinką drzew     

i zaapelowała, aby racjonalnie wydawać decyzje zezwalające na takie działania, 

 wspomniała również, że Towarzystwo Przyjaciół Żarek Letniska planuje wystąpić do 

Lasów Państwowych czy nawet Starostwa Powiatowego z petycją o zaprzestanie 

nadmiernemu wycinaniu drzew, 

 poprosiła o wymianę zniszczonych koszy na śmieci w Żarkach Letnisku,  

 zgłosiła niewidoczność przez okalające krzaki znaku drogowego „zakaz 

zatrzymywania się”, który znajduje się na ul. Raczyńskiej w Żarkach Letnisku 

naprzeciwko sklepu Groszek; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poparła inicjatywę Porajskiego Alarmy Smogowego 

uznając ją za bardzo cenną, przekazała informację, że ruszają w asyście Policji kontrole 

sprawdzające czym palą mieszkańcy Gminy oraz co i gdzie wypuszczają z szamb, poparła 

również pomysł wystosowania petycji w sprawie wycinki drzew, zapewniła, że sprawa 

wymiany koszy jest ujęta w preliminarzu do realizacji na początku przyszłego roku, tym 

bardziej, że są plany ujednolicenia koszy gminnych, podziękowała za informacje                   

w sprawie znaku drogowego i zapewniła, że w dniu jutrzejszym zostanie przeprowadzona 

stosowna interwencja; 

 Radny p. Leszek Lach podziękował p. inspektor Biura Rady za przesłanie o godz. 16
15 

w/w 

protokołu, zwrócił uwagę na problem ogromnej ilości śmieci w lesie za Choroniem, który 

zauważył podczas spaceru i zaproponował radnym wspólne posprzątanie tego terenu; 

 Radna p. Jolanta Chmura idąc za przykładem z Żarek Letniska zaproponowała 

przeprowadzenie takiej akcji wspólnie z młodzieżą, która jest bardzo chętna do tego typu 

inicjatyw; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że przed rozpoczęciem takiej akcji należy ustalić 

właściciela danego terenu, który ma być sprzątany, ponieważ wówczas będzie wiadomo 

kogo obciążyć kosztami za wywóz odpadów; 

Dyskusja dotycząca sprzątania śmieci na terenach publicznych. 

 Radny p. Bartosz Rajczyk wspomniał o akcji sprzątania, którą organizował wspólnie           

z radną p. Masłoń w Alei Lipowej, zwrócił uwagę, że często właścicielami terenów, które 

są zaśmiecane są osoby prywatne, które nie mają świadomości, że takie rzeczy się dzieją, 

sam osobiście jak tylko zauważy zanieczyszczone tereny stara się je uprzątnąć, zaoferował 

pomoc w rozwiązaniu problemu zgłoszonego przez przedmówcę i stwierdził, że dużo 

trzeba jeszcze zmienić w mentalności ludzi i zachęcił do prowadzenia takich akcji na co 

dzień; 

 Radny p. Leszek Lach zauważył, że będzie do tego potrzebny większy samochód, którym 

niestety nie dysponuje; 
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 Radny p. Bartosz Rajczyk zobowiązał się do zorganizowania odpowiedniego pojazdu        

w momencie, gdy Radny p. Lach zaplanuje całą akcję; 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, czy jest szansa na pomoc ze strony szkoły w Choroniu; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk powiedział, że prawdopodobnie można liczyć na taką 

współpracę i zaproponował zwrócić się o pomoc również do szkoły w Poraju; 

 Radny p. Leszek Lach przedstawił lokalizację miejsca, w którym  natknął się na śmieci; 

 Rana p. Jolanta Chmura zauważyła, że jej zdaniem powinni w takiej akcji uczestniczyć 

uczniowie szkół ponadpodstawowych lub z ostatnich klas szkół podstawowych                     

i zaproponowała radnym, aby podczas spacerów do lasu zabierać ze sobą dodatkowe 

torebki na ewentualne śmieci, co sama stosuje od dłuższego czasu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zwróciła uwagę na bardzo dobrą współpracę z radnymi      

z Choronia, gdzie niestety jest chyba najwięcej dzikich wysypisk śmieci, poinformowała, 

że właściciele danych terenów, którzy nie są odpowiedzialni za taki proceder są wówczas 

zmuszeni na wniosek Urzędu Gminy do uprzątnięcia tych wysypisk i zapewniła, że cały 

czas szukane są sposoby na rozwiązanie tego bardzo trudnego problemu; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek przypomniał procedurę i zasady powołania komisji doraźnej,   

o której wspomniała Radna p. Chmura; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała radnych, czy są chętni do pracy w doraźnej komisji do 

walki ze smogiem – Radni p. Rajczyk i p. Lach wyrazili wolę współpracy. 

 

19.  Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 16
30

 zamknął XXX sesję Rady 

Gminy Poraj. 

 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

      

      Sylwester SAWICKI 


